
PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/2013 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia  9 maja 2013 r. 

 

Obrady otworzył Przewodniczący RM – Janusz Wojciech Kotasiak, 
stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.  

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00. 

Następnie Przewodniczący powitał gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie  z załączoną listą obecności (załącznik nr 1 do 
protokołu). 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
3. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak  
4. Sekretarz Miasta – Marzena Dębniak 
5. Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 
6. Sekretarz Powiatu Ostrowieckiego – Piotr Składanowski 
7. Asystentka Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława 

Górczyńskiego – Agnieszka Rogalińska 
8. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława Rusieckiego  

– Artur Głąb 
9. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Zbigniewa Pacelta  

– Paweł Celebański 
10. Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Józef Grabowski 
11. Przedstawicielka Radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

– Grigora Szaginiana – Iwona Karolewska 
12. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
13. Dyrektorzy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz prezesi spółek gminy 
14. Przewodniczący Rad Osiedlowych 
15. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych 

 
Nieobecni radni: Barbara Buszkiewicz, Stanisław Choinka, Zbigniew Duda, 
Elżbieta Helicka, Małgorzata Krysa – Kowal. 

Ad. I. /Przedstawienie porządku obrad.   

Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo Radni! W pkt 1 
naszego posiedzenia jest niestety uroczystość dosyć memoratywna. W tym roku 
zmarł Pan Andrzej Żelazny – radny w kadencjach 1994-1998, 1998-2002 
 – dwóch kadencji, był przewodniczącym Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
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Inwestycji i Mienia Komunalnego, członkiem Komisji Rewizyjnej  
i przewodniczącym Komisji Przetargowej.  
Zmarł również Pan Mieczysław Toś, którego niedawno pożegnaliśmy – radny 
Rady Miasta w latach 1998 - 2002. Był członkiem Komisji Samorządowej, 
Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich, także członkiem Komisji 
Rewizyjnej i przez dwie kadencje przewodniczącym Rady Osiedla „Koszary”. 
Proszę o powstanie i uczczenie chwilą ciszy pamięć tych dwóch radnych. 

Radni RM minutą ciszy uczcili pamięć Śp. Pana Radnego Andrzeja Żelaznego  
i Śp. Pana Radnego Mieczysława Tosia. 

Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Do porządku do punktu pierwszego  
– to w zasadzie powinien wnieść wnioskodawca, ale są pewne tutaj poprawki  
w pkt V – podjęcie uchwał w sprawie – niedokładnie mam tutaj rozeznanie, bo 
nie jest podany numer uchwały, pierwsza uchwała – proszę Państwa, my mamy 
taki zapis, ma brzmieć: „w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego”.  
I w punkcie 10 uchwała dotyczy – zaraz Państwu powiem, bo też muszę się  
z tym odnaleźć – dotyczy, w sprawie, to jest poz. 10 – w sprawie nabycia 
nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Wprowadzony tytuł 
uchwały powinien brzmieć: „nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski”. Właśnie nie wiem, o co tu chodzi, bo się powtarza to samo. 
Błędy literowe. I jeszcze jedna poprawka, którą prosiłbym nanieść – to są 
oczywiście formalne poprawki – w 28 uchwale, tak jest, Targowisko Miejskie, 
zamiast „Targowisko Miejskie” powinno być „Targowiska Miejskie”. To są te 
drobne poprawki, które proszę o wprowadzenie do projektów uchwał.  
Szanowni Państwo Radni! W związku z tym – te poprawki są, rzecz jasna, 
zwykle, zazwyczaj formalne – czy do porządku obrad macie Państwo Radni 
jakieś uwagi, zapytania, ewentualnie sprostowania lub dołożenia, cokolwiek, 
proszę bardzo. Jeżeli nie ma żadnych uwag do projektu porządku obrad, to 
proszę go przegłosować. Kto jest za przyjęciem przedstawionego Państwu 
Radnym porządku obrad?  Kto jest przeciwny?  Kto się wstrzymał?  
Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, 18 głosami 
obecnych na sali radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli poniższy porządek obrad: 
 
I. Przedstawienie porządku obrad. 
II.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 26 marca 2013 r. 
III.  Interpelacje i zapytania. 
IV.  Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

za okres od 13 marca do 29 kwietnia 2013 r.  
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V. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego; 

2) nadania nazwy drodze wewnętrznej; 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
4) przyjęcia apelu do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji; 
5) nadania statutu dla Biura Wystaw Artystycznych w Ostrowcu 

Świętokrzyskim; 
6) nadania statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim; 
7) nadania statutu Miejskiemu Centrum Kultury w Ostrowcu Świętokrzyskim; 
8) nadania Publicznej Szkole Podstawowej Nr 8 w Ostrowcu Świętokrzyskim 

imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu; 
9) nadania Publicznemu Przedszkolu Nr 16 w Ostrowcu Świętokrzyskim 

imienia Kolorowa Akademia; 
10) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
11) nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim; 
12) nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim  

przy ul. Ogrodowej; 
13) nabycia nieruchomości niezabudowanej na rzecz Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski; 
14) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
15) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
16) nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim; 
17) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
18) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
19) zm. uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski; 
20) sprzedaży działki gruntu; 
21) oddania w użytkowanie wieczyste udziałów w nieruchomości; 
22) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych; 

23) zm. uchwałę w sprawie Regulaminu Inkubatora Przedsiębiorczości  
w Ostrowcu Świętokrzyskim; 

24) zm. uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu udostępniania lokali 
użytkowych znajdujących się w obiektach Inkubatora Przedsiębiorczości  
i Centrum Biurowo-Konferencyjnego w Ostrowcu Świętokrzyskim; 

25) zm. uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych  
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na lata 2011 – 2014 dla Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością w Ostrowcu Świętokrzyskim”; 

26) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
dla Województwa Świętokrzyskiego; 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej  
na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 
polegającej na zmianie systemu grzewczego w budynkach położonych  
na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 

28) zm. uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nie wpłacenie nadwyżki 
środków obrotowych przez Zakład Budżetowy „Targowiska Miejskie”  
w Ostrowcu Świętokrzyskim; 

29) przekazania dotacji celowej Gminom: Bałtów, Ćmielów, Kunów, Lipnik, 
Mirzec; 

30) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2013 r.; 

31) zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 – 2023. 

 
VI.  Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii Zrównoważonego 

Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2012 r. oraz ocena stopnia 
realizacji celów – zadań Strategii. 

VII.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
VIII.  Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
IX.  Sprawy różne: 

1) sprawozdanie za 2012 r. z realizacji Programu współpracy Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego,  

2) raport z wykonania w 2012 r. Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2011 – 2014 w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski, 

3) ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. 

 
Ad II./ Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 26 marca 2013 r. 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Proszę Państwa! Przechodzimy  
zatem do punktu drugiego – przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia  
26 marca 2013 r. Jeżeli są jakieś uwagi Państwa, to bardzo proszę, słucham. 
Jeżeli nie, to proszę przez głosowanie przyjąć protokół. Kto jest za przyjęciem 
protokołu? Dziękuję. Kto jest przeciwny?  Kto się wstrzymał? Stwierdzam,  
że protokół został przyjęty jednogłośnie 18 głosami obecnych na sali radnych. 
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Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. 

 
Ad III./Interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przystępujemy do punktu trzeciego  
– interpelacje i zapytania. Otwieram debatę. Proszę Państwa! Po kolei, Pan 
Radny Wojciech Lesiak był pierwszy, proszę. 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 
Zebrani goście! Panie Prezydencie! Ja w takiej kwestii, aby zarządca drogi  
na ulicy, Częstocice – Żeromskiego, tam na wysokości mostu, którym się jedzie 
do Chmielowa jest ubytek asfaltu, taki gdzieś ze 2m2, wystaje tam kostka 
brukowa, także bardzo bym prosił, aby zarządca uzupełnił ten brak, ponieważ 
tam jest duży ruch i może ktoś sobie uszkodzić auto. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 
Radnych? Pan Radny Robert Post, bardzo proszę.  
Radny R. Post – Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! Szanowni 
Państwo! Mam dwie interpelacje do Pana Prezydenta. 
1) Jeden dotyczy realizacji projektu „Szerokopasmowa sieć Polski Wschodniej”. 
Otóż projekt ten, największy w zasadzie w Unii Europejskiej projekt 
informatyczny, który jest realizowany przez 5 polskich województw wchodzi  
w fazę realizacyjną, także tutaj na naszym terenie, na terenie Powiatu 
Ostrowieckiego. W Ostrowcu Świętokrzyskim, co jest na pewno też zasługą  
i Pana Prezydenta i Pana Starosty, powstanie jeden z największych  
w województwie węzłów szkieletowych sieci światłowodowych, który będzie 
połączony z największą liczbą węzłów dystrybucyjnych. Jest to bardzo ważne, 
bo dzisiaj dostęp do internetu to jest zadanie cywilizacyjne nie tylko 
samorządów, ale w ogóle naszego państwa. W związku z tym, że węzeł 
szkieletowy będzie obsługiwany przez tworzone Centrum Zarządzania Miastem, 
które z kolei jest wyposażane w ramach innego projektu – „e-świętokrzyskie”, 
czy w związku z tym Gmina Ostrowiec zdąży przygotować i wykonać adaptacje 
pomieszczeń w biurowcu w Częstocicach, gdzie planowane jest Centrum 
Zarządzania Miastem oraz czy projekt nie ma opóźnień, które wpłynęłyby na 
harmonogram realizacji całego dużego projektu „Szerokopasmowa sieć Polski 
Wschodniej”, realizowanego na terenie naszego województwa przez Urząd 
Marszałkowski? (Interpelacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu)  
2) I drugie pytanie dotyczy także spraw związanych ze Strategią Rozwoju 
Województwa. Otóż, Panie Prezydencie, do 17 maja można zgłaszać ostatnie 
uwagi do aktualizacji Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego  
do 2020 roku. W związku z tym zgłaszam zapytanie, czy wszystkie wnioski  
i uwagi, które były zgłaszane przez Pana Prezydenta oraz wspólnie  
z Prezydentami miast nad Kamienną, a więc Starachowic, Skarżyska, zostały 
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uwzględnione w tym projekcie? Proszę o odpowiedź na piśmie. (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu)  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Następny głos 
zabierze Pan Radny Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Szanowni goście!  
1) Panie Prezydencie! Wcześniej na moją interpelację odpowiedział Pan  
– chodzi mi o wyposażenie placu zabaw w Parku Fabrycznym. Obiecał Pan,  
że to będzie zrobione, no i nie wiem, czy to będzie, czy nie,  
bo Naczelnik Kowalski dał mi odpowiedź, co ja już wcześniej mówiłem. 
2) I następna sprawa – chodzi mi o  ulicę Traugutta – czy będzie robiona  
w tym roku od Ronda Solidarności do Ronda Republiki Ostrowieckiej.  
3) Następne – mam taką interpelację, zapytanie Prezydencie – 20 grudnia 
2012 roku zgłosiłem interpelację i do tej pory nie otrzymałem odpowiedzi  
to znaczy się o ul. Broda – to miał Inspektor Nadzoru Budowlanego się 
wypowiedzieć, czy to zagraża życiu poruszających się pieszych chodnikiem  
i ulicą, to chodzi o ogrodzenie i słupy oświetleniowe.  
4) I następna sprawa to chodziło mi, co kanał burzowy co wylewał  
na ul. Traugutta, zepsuta jest kostka i schody do domków Spółdzielni „Hutnik”, 
udzie, którzy tam mieszkają, zostały podmyte i do tej pory właśnie nie mam 
odpowiedzi na to. Tak to jest 20.12.2012 rok. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. 
Następnie głos zabierze Pan Radny Dariusz Wierzbiński. 
Radny D. Wierzbiński – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie!  
1) Mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego powiadomili mnie  
o niebezpiecznych ogranicznikach, które znajdują się między ul. Mickiewicza  
a Żeromskiego, wzdłuż Tesco. Są to ograniczniki, które są w środku zniszczone 
i wszystkie samochody dojeżdżają do środka, no i trzeba coś z tym zrobić. 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 
2) Druga interpelacja – kolejny raz zgłaszam interpelację dotyczącą 
wysypiska na ul. Centralnego Okręgu Przemysłowego. Właściciele i pracownicy 
firmy znajdującej się w rejonie oraz mieszkańcy pobliskich terenów  
są zbulwersowani fetorem, jaki przemieszcza  i jaki, oprócz tego rozmnażają się 
w tej chwili i szczury i gryzonie, nie wiem, tutaj to myślę, że byliśmy  
na spotkaniu, ale to spotkanie, które było zorganizowane przez Starostwo  
i właściciela firmy no nie było na tyle odpowiedzialne, że nic nie wniosło  
i chciałbym, żeby coś z tym zrobić. Jest dużo pytań, na które chciałbym, żebym 
dostał odpowiedź: 
− czy istniejące wysypisko ma pozwolenie na użytkowanie składowiska 

odpadów przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska i również 
przez Konserwatora Zabytków. Teren Starego Zakładu podlega pod 
Konserwatora Zabytków; 

− czy jest określone, jakie mogą być tam odpady? 
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− czy są wydzielone części, na których mają być składowane określone 
rodzaje odpadów? 

− jakie ma kwalifikacje kierownik – pracownik składowiska odpadów? 
Jest szereg pytań, na które chciałbym uzyskać, żeby ktoś mi na piśmie. Nie będę 
czytał, bo tego jest bardzo dużo. Jeżeli mogę udzielić jeszcze dodatkowych, 
wyciągnąłem dodatkowe informacje z internetu, także jeżeli ktoś chce mi 
odpowiedzieć na pytanie, to wszystko przekażę. Dziękuję bardzo (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Proszę 
o głos Pana Dariusza Kaszubę. 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Wobec rosnących kosztów wypoczynku dzieci i młodzieży, 
coraz więcej rodziców decyduje się na pozostawienie swoich pociech w miejscu 
zamieszkania na czas wakacji. Mieszkańcy osiedla Stawki zwrócili się do mnie 
z prośbą o przekazanie ich wniosku o wykonanie boiska, nawet w skromnej 
formie w pobliżu bloku nr 100 na swoim osiedlu, to jest ten koniec osiedla 
Stawki. Teren ten nie jest własnością Gminy, proszę więc w ich imieniu  
o rozważenie możliwości budowy boiska i placu zabaw na osiedlu Stawki. 
Umożliwi to aktywny wypoczynek dzieci i młodzieży nie tylko w okresie 
wakacji. Proszę o odpowiedź na piśmie. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Głos 
zabierze teraz Pan Radny Edward Kunat, proszę. Wycofuje Pan Radny swój 
głos? Dziękuję. Proszę, Pan Radny Henryk Rożnowski. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Ja mam nie interpelację, a raczej zapytanie. 23 kwietnia wpłynęło  
do Rady Miasta pismo mieszkańców miasta – użytkowników lokali handlowych 
z ul. 11 – go Listopada 22. Oni wnoszą o to, aby grunt, który jest  pod tymi 
pawilonami mogli wykupić w drodze bezprzetargowej. Nie będę czytał całości 
tego pisma i tutaj uzasadnienia jeszcze, uzasadnione jest wypowiedzią 
Ministerstwa Infrastruktury, Departamentu Gospodarki Nieruchomościami. 
Chciałbym uzyskać odpowiedź, czy jest możliwość sprzedania tego gruntu  
w formie bezprzetargowej dla dotychczasowych użytkowników? Jeżeli tak,  
to jakie działania zostały podjęte? Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Pan Radny Edward 
Kunat jednak zdecydował się zabrać głos. Bardzo proszę. 
Radny J. E. Kunat – Tak, zdecydowałem się, przepraszam, bo ja tu pomyliłem 
osiedla, przepraszam normalnie, kolega mnie ubiegł, więc Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, ja chciałem zgłosić w imieniu mieszkańców 
Rosoch, jak również Rady Osiedlowej „Rosochy” – właśnie wczoraj nasza taka 
rozmowa była, odbyła się – o boisko, również o boisko tam chodziło. Pan 
Prezydent na spotkaniu ponad rok temu obiecał, że coś się załatwi.  
No, ja rozumiem, że są problemy finansowe różnego rodzaju, ale tu musi być 
i czas i chcielibyśmy mieć od Pana Prezydenta odpowiedź, kiedy to boisko 
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będzie w jakimś stopniu udostępnione tej młodzieży, bo w tej chwili nie nadaje 
się w ogóle do, nawet do piłki nożnej. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Prosił o głos Pan 
Radny Piotr Mrugała, bardzo proszę. 
Radny P. Mrugała – Szanowni Państwo!  
1) Mam pytanie dotyczące sesji z 26 marca 2013 r. Jak pamiętamy, był tam 
projekt przedłożony uchwały w sprawie zatwierdzenia stawek za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków i w punkcie 
przedstawiania porządku obrad jeden z radnych koalicji wystąpił z wnioskiem  
o wycofanie z porządku obrad tejże uchwały. Wiemy również, że projektodawcą 
tej uchwały był Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego i tutaj jest moje 
pytanie, bo w § 103 ust. 3 Statutu Gminy jest zapis – pozwolą Państwo,  
że zacytuję: „Projekt uchwały nie może być zdjęty z porządku obrad sesji. Taka 
możliwość przysługuje tylko na pisemny wniosek projektodawcy…” – w tym 
przypadku Prezydenta – „…uchwały lub za jego zgodą. W takim przypadku 
zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad nie wymaga głosowania”.  
Z tego, co pamiętam na poprzedniej sesji, z protokołu z poprzedniej sesji, który 
przed chwilą został przegłosowany, nie było pisemnej zgody  projektodawcy, 
nie było  zapytania projektodawcy o zdjęcie tej uchwały, a dwóch Prezydentów 
było wtedy na sali. Stąd moje pytanie, czy nie doszło tutaj ze strony 
prowadzącego obrady tejże sesji do naruszenia Statutu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski? 
2) I drugie pytanie, w zasadzie taka prośba, wystąpienie. Prosiłbym o dokonanie 
takiego wykazu dotyczącego syntetycznego lodowiska na MOSiR – jaki był 
koszt inwestycji, jakie są roczne koszty utrzymania tego obiektu i wpływy  
z usług świadczonych przez to lodowisko oraz ile osób w poszczególnych latach 
od funkcjonowania tego obiektu odwiedza ten kompleks. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Cytuję, rozumiem,  
że  jest to adresowane zarówno do mnie, jak i do Pana Prezydenta, z tym, że ja 
sądzę – na piśmie Panu Radnemu odpowiemy, Panie Prezydencie w tej sprawie  
i nie wchodzę tutaj w polemikę, bo jest trochę zapis rozszerzony, ale to jest… 
Dziękuję bardzo za głos. Oczywiście odpowiemy na to, ustosunkujemy się.  
Czy są jeszcze jakieś głosy Państwa Radnych? Dziękuję. Wobec tego zamykam 
punkt trzeci. 
 
Ponadto, Radny Włodzimierz Sajda złożył pisemną interpelacje w sprawie 
otrzymania wykazu osób lub podmiotów, którym w zakresie podatków lub opłat 
udzielono ulg i umorzeń (Interpelacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu).   
 
Ad IV/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  
za okres od  13 marca do 29 kwietnia 2013 r. (załącznik nr 7 do protokołu): 
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Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu czwartego 
tj. sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za okres 
od  13 marca do 29 kwietnia 2013 r. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, 
zapytania do przedłożonego w materiałach na sesję sprawozdania? Nie widzę. 
W związku z tym przechodzimy do punktu następnego – podjęcie uchwał. 
 
Ad V/Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Punkt pierwszy, w punkcie piątym  
w zasadzie pozycja pierwsza – w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. I proszę bardzo, Komisja 
Infrastruktury. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – W. Mazur – Panie 
Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Radni! Komisja obradowała 
odnośnie tego punktu i pozytywnie zaopiniowała jego, jak również punkt 2  
i również od punktu 10 do punktu 25, pozytywnie zostały te punkty 
zaopiniowane. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. 
Bardzo proszę, Pan Prezydent. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
Ja chciałem wnieść autopoprawki. W § 9 ust 6 otrzymuje on brzmienie:  
„na całym obszarze zmiany planu obowiązuje zakaz lokalizacji stacji paliw”. 
Druga autopoprawka – w § 7 ust. 3 pkt 1 lit. c i pkt 4, w § 11 ust. 2, w § 12  
ust. 5 pkt 2, w § 16 ust. 4 oraz w § 18 ust. 1 przed symbolem lub ciągiem 
symboli cyfrowych lub cyfrowo – literowych, którymi oznaczono tereny  
o różnym przeznaczeniu dopisuje się frazę „o symbolu”. I trzecia autopoprawka 
- § 19 otrzymuje brzmienie: „Wyznacza się teren ciągu pieszo – jezdnego  
o symbolu 1KPJ, w powiązaniu z terenem o symbolu 1KP jako drogę 
techniczną, związaną z obsługą i eksploatacja wałów przeciwpowodziowych. 
Szerokość ciągu pieszo – jezdnego w liniach rozgraniczających 7 m, jezdnia 
utwardzona min. 3,5 m.” Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Rozumiem, że są to 
poprawki formalne. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi do projektu uchwały, 
bardzo proszę? Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały w brzmieniu z naniesionymi poprawkami? Dziękuję. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, 18 głosami radnych obecnych na sali. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/48/2013 – załącznik nr 8 do protokołu. 
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2) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do uchwały, która  
ma numer porządkowy 2 – w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 
Dotyczy to ul. Pistacjowej, załączony plan Państwo mają, Komisja 
Infrastruktury wyraziła swoją opinię, Pan Przewodniczący. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do projektu uchwały? Jeżeli nie, proszę o głosowanie.  
Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze 
wewnętrznej. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/49/2013 – załącznik nr 9 do protokołu. 
 
3) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Uchwała z pozycji nr 3 – zmieniająca 
uchwałę w sprawie Statutu Gminy Ostrowiec, a dotyczy to określenia ulic  
w obrębie osiedla „Gutwin”. Czy Pan Radny Henryk Rożnowski będzie? Proszę 
bardzo. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Budżetu obradowała i analizowała 
projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję m.in. projekt uchwały  
w pozycji nr 3 uzyskał pozytywną opinię Komisji. Ponadto, chcę dodać,  
że projekty uchwał od pkt 23 do 31 w porządku dzisiejszych obrad uzyskały 
pozytywną opinię Komisji. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Z tego wniosek,  
że przewodniczących komisji raczej pytać nie będę o zdanie, bo przecież te dwie 
komisje najważniejsze. Dobrze, czy Państwo Radni mają jakieś uwagi  
do projektu uchwały? Nie. Wobec tego proszę o głosowanie. Kto jest  
za przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 18 głosami obecnych na sali radnych, 
czyli jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/50/2013 – załącznik nr 10 do protokołu. 
 
4) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do – uchwała  
poz. 4 – w sprawie przyjęcia apelu do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji. 
Projektodawcą jest Klub Radnych „Prawa  i Sprawiedliwości”. Bardzo proszę, 
jako że projekt uchwały był procedowany na wszystkich komisjach, proszę 
przewodniczących komisji o stanowisko poszczególnych komisji. Bardzo 
proszę, Komisja Rodziny, Pan Radny Sulik. 
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Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – S. Sulik – Panie Przewodniczący! 
Wysoka Rado! Na posiedzeniu Komisji Komisja negatywnie zaopiniowała  
ten projekt uchwały: dwa głosy były za, przepraszam – dwa głosy były przeciw, 
dwa były wstrzymujące się. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – To proszę, po kolei, Komisja 
Budżetowa. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Komisja Budżetowa, która 
analizowała ten projekt uchwały, negatywnie zaopiniowała ten projekt uchwał. 
Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Komisja 
Infrastruktury. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – W. Mazur – Komisja 
również negatywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I Komisja Samorządowa. A, Edukacja. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  
– M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Komisja Edukacji, 
podobnie jak poprzednie komisje, negatywnie zaopiniowała ten projekt 
uchwały. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Nie znaczy, po kolei, nie znaczy,  
że akurat od lewa do prawa… Proszę bardzo Pana Przewodniczącego Komisji 
Samorządowej. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Z. Moskalewicz – Przepraszam, 
Panie Przewodniczący, ale Komisja Samorządowa negatywnie zaopiniowała  
ten projekt uchwały.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy są jakieś głosy  
w tej sprawie ze strony Państwa Radnych, opinie, zapytania, proszę bardzo. Pan 
Radny Kaszuba i Pan Radny Kunat, aha, dobrze, ustalcie Państwo tak  
– Pan Radny Mrugała pierwszy… 
Radny P. Mrugała – Nie, nie, ja wskazywałem kolejność… 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Aha, Pan Radny Edward Kunat 
pierwszy, Pan Radny Kaszuba też podnosił rękę? 
Radny D. Kaszuba – Tak. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dobrze, dobrze, dziękuję. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! W ubiegłym roku 52 organizacje z terenu naszego miasta 
złożyło takie stosowne pismo do Rady Miasta o apel do Krajowej Rady 
Radiofonii i Telewizji w celu nadania miejsca dla Telewizji Trwam, również 
zbierając 5 tys. podpisów pod tym apelem. Również 19 czerwca w ubiegłym 
roku odbył się marsz i w marszu, w którym uczestniczyło ponad 2 tys. osób 
popierając właśnie ten apel. Ponieważ do tej pory rada nie wyraziła swojego 
stanowiska, Klub Radnych Rady Miasta „Prawo i Sprawiedliwość”, podjęliśmy 
taką decyzję wystąpienia z taką uchwałą. Proszę Państwa! Dodam, że do tej 
pory podyktowane to było tym, że w całym kraju ponad 120 organizacji i przede 
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wszystkim rad miasta i sejmików wojewódzkich taki apel wystosowało  
do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji. Mając to wszystko na uwadze, Klub 
Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” doceniając decyzję, jaką wcześniej 
mieszkańcy podjęli – mam na myśli tutaj podpisy itd. i ciągłe zapytania,  
po prostu uważamy, że brak takiej, brak Telewizji Trwam na multipleksie 
spowoduje to, że najbardziej biedni ludzie nie będą mieli dostępu do tej 
telewizji, bo po prostu nie będzie ich na to stać. Jest to największa liczba 
naszego społeczeństwa i to jest główną przyczyną domagania się przez 
mieszkańców naszego kraju, aby ta telewizja - kraju - i telewizja Trwam 
uzyskała należne miejsce na multipleksie pierwszym. Dlatego też zwracamy się 
z prośbą do wszystkich Państwa Radnych o uchwalenie takiego apelu. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Pan Radny Dariusz 
Kaszuba zabierze głos. 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie 
Prezydenci! Szanowni Państwo! Pragnę dodać do tego, co przed chwilą zgłosił 
Pan Radny Edward Kunat, że Radni Klubu „Prawo i Sprawiedliwość”  
na posiedzeniach poszczególnych komisji popierali projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia apelu do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji. W projekcie uchwały 
napisaliśmy, że istotnym elementem wolności jest wolność wyrażania opinii  
 pluralizmu mediów. Odmowa przyznania mediom katolickim prawa  
do naziemnego cyfrowego nadawania programów naszym zdaniem narusza 
zaufanie obywateli do instytucji państwowych i prowadzi do ograniczenia 
wpływu katolickiej opinii na życie społeczne i zawodowe. Zwracam się tutaj  
w imieniu całego Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwość”, aby Państwo 
Radni klubów koalicyjnych zauważyli głos ponad 5 tys. mieszkańców naszego 
miasta, naszych wyborców, bo to oni podpisywali ten apel i aby Radni Rady 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego ponad podziałami, zgodnie z własnym 
sumieniem podjęli decyzję podczas tego głosowania. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Wobec tego, to jest 
wystąpienie Pana Radnego było Klubu „PiS”. Bardzo zatem bym prosił o opinie 
pozostałych klubów, jeśli można. Pan Robert Martynowski, Pan Radny Robert 
Martynowski w imieniu Platformy Obywatelskiej. 
Przewodniczący Klubu Radnych „Platformy Obywatelskiej” – R. Martynowski 
– Szanowni Państwo! Wyrażając się z całym szacunkiem i sympatią  
do zwolenników w/w telewizji, jesteśmy zdania, ze Rada Miasta nie jest 
kompetentna do wystosowywania tego typu apeli. Odnosząc się z kolei  
do równego traktowania, tak jak jest to w propozycji uchwały, zwracamy 
jedynie uwagę, że o koncesję stara się obecnie 16 podmiotów – 16 konkurentów, 
w tym o kanał społeczno – religijny dwóch, oprócz wspomnianej wyżej telewizji 
jeszcze jedna. Nie chcę też wymieniać nazwy, żeby nie robić nikomu reklamy. 
Gdybyśmy posiadali kompetencje do stosowania tego typu apeli, to w sumie 
powinniśmy jako bezstronni wystąpić do Krajowej Rady z 16 apelami, a tutaj 
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jest propozycja wystąpienia tylko w sprawie jednej, w/w telewizji. Naszym 
zdaniem to Krajowa Rada Radiofonii i Telewizji podejmie właściwą decyzję, 
wybierając najlepsze programy, a  apele tego typu wystosowywane przez Radę 
Miasta naszym zdaniem nie mają uzasadnienia. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Pan Radny Maciej 
Kuszewski z Klubu „TOS”. 
Przewodniczący Klubu Radnych „Twój Ostrowiecki Samorząd”  
– M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! W moim przekonaniu 
do rozstrzygnięcia przydziału koncesji na emisję programów przez poszczególne 
telewizje są powołane odpowiednie statutowe organy naszego państwa  
tj. Krajowa Rada Radiofonii i Telewizji. Wszechobecna jest ciągle jeszcze 
niewiedza oraz szereg wątpliwości w całej procedurze, a także temat 
poznawania lub nie przyznawania koncesji. Rada Miasta – w moim przekonaniu 
– nie powinna zajmować się tym tematem. Apel w tej konkretnej sprawie może 
wywołać także lawinę kolejnych, innych apeli, o których tutaj wspomniał przede 
mną radny. Z uwagi na powyższe, Klub Radnych „TOS” nie poprze tego 
projektu uchwały. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Proszę Pana Henryka 
Rożnowskiego w imieniu Klubu „SLD”. 
Przewodniczący Kluby Radnych „Sojuszu Lewicy Demokratycznej”  
– H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Można powiedzieć, ze w wystąpieniach dwóch moich przedmówców zostało już 
powiedziane wszystko, ale chcę tylko dodać, że naszym zdaniem nie jest 
kompetencją, ani zadaniem Rady Miasta decydowanie o przyznawaniu koncesji, 
czy umieszczenie jakiejkolwiek stacji telewizyjnej na platformie multipleksu, 
dlatego uważamy, że decyzję w tej sprawie powinna podejmować, jak do tej 
pory, Krajowa Rada Radiofonii i Telewizji. Uważamy także, że szansę 
umieszczenia na platformie multipleksu powinny mieć wszystkie podmioty, 
które zgłaszają się do konkursu. Także Klub „Sojuszu Lewicy Demokratycznej” 
będzie głosował przeciwko projektowi tej uchwały. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Pan Radny Mrugała 
prosił o głos. 
Radny P. Mrugała – Szanowni Państwo! Chciałbym się odnieść do wypowiedzi 
tutaj poprzedników, którzy prezentowali stanowiska klubu koalicji rządzącej. 
No po pierwsze, dlaczego to nie jest kompetencją Rady Miasta? Na jakiej 
podstawie Panowie taki wniosek wysnuli i próbują nas pouczać,  
co jest kompetencją Rady Miasta, co nie. Ustawa o samorządzie gminnym, 
Statut Gminy określa w ogólnych zarysach, co leży w kompetencjach Rady 
Miasta. Skoro dzisiaj zacząłem od cytowania Statutu, pozwolę sobie 
kontynuować w tym tonie dalszą wypowiedź. Przytoczę § 43: „Radny 
reprezentuje interes wspólnoty samorządowej, przyjmuje zgłoszone przez nich 
postulaty i przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia. Obowiązki 
radnego…”, radnego – to jest ode mnie dodanie – „…mogą  być realizowane  
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w szczególności przez przyjmowanie postulatów, wniosków oraz skarg 
mieszkańców gminy. Radny ma prawo w szczególności do domagania się 
wniesienia na sesję Rady Miasta lub na posiedzenie komisji spraw, które 
wynikają z postulatów i skarg mieszkańców”. I to jest pytanie do Państwa, 
którzy są takimi przeciwnikami podjęcia tej uchwały, która jest apelem, a nie 
decyzją, którą to ma podjąć Rada Miasta, jak tutaj posądza Pan Radny 
Rożnowski – to jest zasadnicza różnica – czy wnosząc projekt takiej uchwały, 
reagując na apele, problemy mieszkańców naszej gminy, którzy podpisali 
wniosek o apel do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji, my nie spełniamy 
swoich obowiązków i nie korzystamy ze swoich praw?  Obawy Radnego 
Martynowskiego co do 16 kolejnych wniosków uważam za jakieś bezzasadne. 
Radny powinien się cieszyć z nawału pracy wynikającego z aktywności 
społecznej mieszkańców. Mam tylko takie pytanie – czy ktoś z pozostałych  
16 podmiotów, które się ubiegają, czy mają ubiegać o miejsca na multipleksie 
zgłaszał się z jakimś apelem do Radnego Martynowskiego? Jeżeli tak,  
to dlaczego nie reprezentuje tych osób bo to jest czyste teoretyzowanie. 
Możemy sobie w nieskończoność stwarzać problemy, które mogą się 
hipotetycznie pojawić na naszym biurku jako radnego. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Pan Radny Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Podzielam tutaj zdanie kolegi radnego Mrugały i jednocześnie pragnę zapewnić 
w imieniu Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”, że jeżeli wpłyną do Rady 
Miasta, do Pana Przewodniczącego również projekty uchwał w sprawie apeli 
odnośnie pozostałych chętnych podmiotów ubiegających się o miejsce na 
multipleksie, Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” wnikliwie rozpatrzy, nie 
unikając rozpatrywania i ustosunkuje się w głosowaniu do tych projektów, jeżeli 
tylko takowe wpłyną. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 
Radnych jeszcze głos zabiera? Nie widzę, wobec tego proszę, będziemy 
głosowali. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały?. Kto jest przeciwny? 
Proszę wyżej rękę. Kto się wstrzymał? Wstrzymała się jedna…, dwie osoby. 
Dziękuję. Przepraszam, nie zauważyłem. Stwierdzam, że uchwała nie została 
przyjęta – za głosowało 5 osób, radnych, przeciw – 11, dwie osoby się 
wstrzymały. 
 
Radni RM stosunkiem głosów: za – 5, przy 11 głosach przeciw i 2 głosach  
za nie podjęli uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Krajowej Rady Radiofonii  
i Telewizji (projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu następnego. 
Proszę bardzo, Pan Radny Kunat, ad vocem. 
Radny J. E. Kunat – Tak, ad vocem, jako… 
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Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący! Bardzo proszę  
o wprowadzenie porządku obrad, bo ja po prostu jestem obrażany przez panie  
tu znajdujące się na sali. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Nie słyszę… Bardzo proszę, Pan Radny 
Kunat zabiera głos. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Głosowaniem tym Rada Miasta pokazała „kozią demokrację”. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Proszę Państwa! Każdy 
głosuje według własnego sumienia, uznania i widzenia sprawy, w związku  
z tym bym prosił o wstrzymanie się od tego typu komentarzy. Stało się, jak się 
stało. 
Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący!  Ja przepraszam bardzo,  
ja przepraszam bardzo, wypraszam sobie takie traktowanie demokracji, jak 
potraktował mnie Pan kolega radny Kunat. Jeśli ta demokracja ma wyglądać tak, 
jak ta „hańba”, to ja przepraszam bardzo, absolutnie się nie zgadzam z taką 
demokracją. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Dziękuję za te 
emocje, ale proszę Państwa, zamknęliśmy ten punkt, przechodzimy do punktu 
następnego, piątego. 
 
5) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – w sprawie nadania Statutu dla Biura 
Wystaw Artystycznych w Ostrowcu Świętokrzyskim. Bardzo proszę, Panie 
Prezydencie. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja chciałem 
wnieść autopoprawkę: pierwsza - w podstawie prawnej po poz. 406 po nawiasie 
dodaje się: „oraz art. 40 ust. 2 pkt 2, art. 41 ust. 1 i art. 42 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym”. I drugą: § 9 otrzymuje brzmienie: 
„Szczegółową organizację wewnętrzną BWA określa regulamin organizacyjny 
nadawany przez Dyrektora BWA, po zasięgnięciu opinii Prezydenta Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego oraz działających w nim organizacji związkowych  
i stowarzyszeń twórców”. I w § 14 w pkt 2 skreślamy słowa: „artykułów użytku 
kulturalnego”. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Nanieśli Państwo Radni  
te poprawki? Wobec tego proszę o stanowisko Komisji Edukacji, bo tu nie było 
jeszcze wyrażane. 
Przewodniczący Komisji Edukacji – Wychowania, Kultury i Sportu  
– M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Ta uchwała była 
przedmiotem obrad na naszej Komisji, uzyskała pozytywną opinię i tutaj dodam 
jeszcze, że pozytywną opinię uzyskały także kolejne uchwały, dotyczące 
Miejskiej Biblioteki Publicznej, Miejskiego Centrum Kultury oraz nadania 
imienia Szkole Podstawowej nr 8 i Przedszkolu nr 16. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo.  Pytanie do Państwa 
Radnych – czy macie Państwo Radni jakieś uwagi do projektu uchwały  
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z naniesionymi przez Pana Prezydenta poprawkami? Jeżeli nie, to poproszę   
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Dziękuję. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie obecnymi na sali głosami 18 radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania Statutu dla Biura 
Wystaw Artystycznych w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/51/2013 – załącznik nr 12 do protokołu. 
 
6) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do następnego punktu. 
Proszę, Panie Prezydencie. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam również 
autopoprawkę do tej pozycji. § 14 otrzymuje brzmienie: „Szczegółową 
organizację wewnętrzną Biblioteki określa regulamin organizacyjny nadawany 
przez Dyrektora Biblioteki, po zasięgnięciu opinii Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego oraz działających w niej organizacji związkowych  
i stowarzyszeń twórców”. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy stanowisko Komisji 
Edukacji, ona głównie to rozpatrywała, znamy? Czy Państwo Radni mają jakieś 
uwagi do projektu uchwały z naniesionymi przez Prezydenta poprawkami? Nie 
widzę, w związku z tym proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tego 
projektu uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania Statutu Miejskiej 
Bibliotece Publicznej w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/52/2013 – załącznik nr 13 do protokołu. 
 
7) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Kolejna, mająca numer porządkowy 
7, Panie Prezydencie, niech choć tytuł przeczytam przynajmniej – w sprawie 
nadania Statutu Miejskiemu Centrum Kultury w Ostrowcu, bardzo proszę. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Również mam 
autopoprawkę w pozycji 7. § 10 otrzymuje brzmienie: „Szczegółową 
organizację wewnętrzną MCK określa regulamin organizacyjny nadawany przez 
Dyrektora MCK, po zasięgnięciu opinii Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego oraz działających w nim organizacji związkowych  
i stowarzyszeń twórców”. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
jakieś uwagi do projektu uchwały? Wobec tego proszę o głosowanie nad 
projektem uchwały z naniesionymi przez Pana Prezydenta przed chwilą 
poprawkami? Proszę bardzo, kto jest za przyjęciem? Dziękuję. Kto jest 
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przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania Statutu Miejskiemu 
Centrum Kultury w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/53/2013 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 
8) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu 8,  
tj. w sprawie nadania Publicznej Szkole Podstawowej nr 8 w Ostrowcu 
Świętokrzyskim imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu. Stanowisko Komisji już 
znamy. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? 
Bardzo proszę. Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tej 
uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 
uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania Publicznej Szkole 
Podstawowej nr 8 w Ostrowcu Świętokrzyskim imienia Kawalerów Orderu 
Uśmiechu. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/54/2013 – załącznik nr 15 do protokołu. 
 
9) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I podobna uchwała – mająca numer 
porządkowy 9 – w sprawie nadania Publicznemu Przedszkolu nr 16 w Ostrowcu 
Świętokrzyskim imienia Kolorowa Akademia. Stanowisko Komisji znamy.  
Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? To 
bardzo proszę. Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za projektem tejże 
uchwały?  Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Też nie 
widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania Publicznemu 
Przedszkolu nr 16 w Ostrowcu Świętokrzyskim imienia Kolorowa Akademia. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/55/2013 – załącznik nr 16 do protokołu. 
 
10) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Uchwała nr 10 – z naniesioną na 
wstępie poprawką, dotyczy nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski w rejonie ul. Mostowej. I teraz pytanie jedno – stanowisko 
Komisji Strategii znamy, poprawki zostały naniesione, zatem, czy Państwo 
Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały z naniesioną 
poprawką? A jeżeli nie, proszę wobec tego o głosowanie. Kto jest za przyjęciem 
tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/56/2013 – załącznik nr 17 do protokołu. 
 
11) Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Uchwała o numerze porządkowym 
11 – w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim 
w rejonie ul. Jana Samsonowicza i ul. Rudzkiej. Stanowisko Komisji jest nam 
już znane, zatem pytanie do Państwa Radnych, czy są jakieś uwagi, zapytania  
do projektu uchwały? Nie widzę. Proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem 
uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 
położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/57/2013 – załącznik nr 18 do protokołu. 
 
12) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Kolejna uchwała, numer 
porządkowy 12 – w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim przy ul. Ogrodowej – dotyczy to właśnie drogi gminnej ulicy 
Tomaszów, to już Państwo wiedzą z treści uchwały. Stanowisko Komisji 
Strategii znamy. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu 
uchwały? Jeżeli nie, bardzo proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem 
uchwały? Dziękuję bardzo. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 
położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Ogrodowej. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/58/2013 – załącznik nr 19 do protokołu. 
 
13) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja nr 13 – w sprawie nabycia 
nieruchomości niezabudowanej na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 
położonej przy ul. Tymiankowej. Stanowisko Komisji jest wyrażone już przez 
przewodniczącego. Czy Państwo Radni mają uwagi, zapytania do projektu 
uchwały? Bardo proszę, a jeżeli nie to proszę o głosowanie. Kto jest  
za przyjęciem uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 
niezabudowanej na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/59/2013 – załącznik nr 20 do protokołu. 
 
14) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja 14 – jest to uchwała  
w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
położonej w rejonie ul. Jana Samsonowicza i Rudzkiej. Stanowisko oczywiście 
jest znane komisji. Pytanie do Państwa Radnych, czy mają uwagi do projektu 
uchwały? Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem? Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/60/2013 – załącznik nr 21 do protokołu. 
 
15) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Uchwała numer porządkowy, 
mająca numer porządkowy 15 – w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz 
Gminy Ostrowiec. Ponownie dotyczy to rejonu ul. Samsonowicza i ul. Rudzkiej. 
Stanowisko jest znane komisji, pozytywne oczywiście. Pytanie do Państwa 
Radnych, czy mają jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? Do porządku  
o to pytam. Jeżeli nie, to proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 
Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/61/2013 – załącznik nr 22 do protokołu. 
 
16) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – I przechodzimy do pozycji numer 
16 porządkowej – w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim w rejonie ul. Mostowej. Ponownie tu przypominam, że Komisja 
Infrastruktury wyraziła pozytywną opinię w tej sprawie, zatem pytanie  
do Państwa Radnych, czy mają jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? 
Jeżeli tak, to proszę, a jeżeli takich zapytań nie widzę, to proszę o głosowanie. 
Kto jest za przyjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/62/2013 – załącznik nr 23 do protokołu. 
 
17) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – I następna uchwała – o numerze 
porządkowym 17 – w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski. Po raz kolejny dotyczy to rejonu ulic: Jana 
Samsonowicza i ul. Rudzkiej. Dla porządku informuję, że Komisja wyraziła 
swoją pozytywną opinię. Pytanie do radnych: czy Państwo mają jakieś uwagi, 
zapytania? A jeżeli nie, bo nie widzę, to proszę o głosowanie. Kto jest  
za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/63/2013 – załącznik nr 24 do protokołu. 
 
18) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Uchwała nr 18, numer porządkowy 
ma numer 18 – w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec. 
Już się nie powtarzam – ul. Samsonowicza i Rudzka, ale na wszelki wypadek. 
Stanowisko Komisji znamy. Pytanie do Państwa radnych, czy jakieś  
są zastrzeżenia, uwagi do projektu. Jeżeli nie, proszę głosować. Kto jest  
za przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/64/2013 – załącznik nr 25 do protokołu. 
 
19) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja porządkowa nr 19  
– zmieniająca uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski. Stanowisko Komisji znamy, także jeżeli Państwo 
Radni mają jakieś wątpliwości, uwagi, zapytania, bardzo proszę, jest okazja 
sobie wyjaśnić. Nie widzę takich uwag, w związku z tym proszę o głosowanie. 
Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.   
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/65/2013 – załącznik nr 26 do protokołu. 
 
20) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – pozycja porządkowa nr 20  
– w sprawie sprzedaży działki gruntu przy ul. Niewiadomej. Stanowisko 
Komisji znamy. Pytanie do Państwa radnych, czy potrzebują jakichś wyjaśnień, 
jeżeli nie,  nie widzę, w związku z tym proszę o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? Bardzo proszę, ręka do góry. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działki gruntu. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/66/2013 – załącznik nr 27 do protokołu. 
 
21) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Uchwała,  numer 
porządkowy 21 – w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste udziałów  
w nieruchomości. Dotyczy to oczywiście os. Kuźnia, wyjaśnienie całe jest  
w uchwale. Stanowisko Komisji Strategii znamy, pytanie do Państwa Radnych, 
czy oczekują jakichś wyjaśnień, zapytań, odpowiedzi? Nie widzę. W związku  
z tym proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały, proszę. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie oddania w użytkowanie 
wieczyste udziałów w nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/67/2013 – załącznik nr 28 do protokołu. 
 
22) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I pozycja 22 – tym razem 
już mamy – w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. To było przedmiotem obrad Komisji Strategii, zdaje się, 
tak? I stanowisko mamy tutaj określone, do 25 punktu zresztą. Czy Państwo 
Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu tejże uchwały? A jeżeli nie,  
to proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest 
jej przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia wymagań, jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia  
na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/68/2013 – załącznik nr 29 do protokołu. 
 
23) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I uchwała numer 23 
porządkowa – zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu Inkubatora 
Przedsiębiorczości w Ostrowcu. Ja bym prosił, prawdopodobnie to będzie 
stanowisko Komisji Samorządowej, powinno być znane w tej sprawie, o ile się 
nie mylę, prawda? 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa na swoim posiedzeniu przyjęła pozytywnie projekt uchwały dot. 
zmiany uchwały - Regulaminu Inkubatora Przedsiębiorczości oraz uchwały 
numer 25, 26, 27 i 29.  
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Więcej pytać nie 
będę. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? 
Wobec tego proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest jej 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Regulaminu Inkubatora 
Przedsiębiorczości w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/69/2013 – załącznik nr 30 do protokołu. 
 
24) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I pozycja 24 - zm. uchwałę 
w sprawie określenia zasad i trybu udostępniania lokali użytkowych 
znajdujących się w obiektach Inkubatora Przedsiębiorczości i Centrum 
Biurowo-Konferencyjnego w Ostrowcu Świętokrzyskim. Dotyczy to stawek, 
zatem Komisja Budżetowa powinna tutaj swoje stanowisko wyrazić. Panie 
Radny... 
Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Już mówiłem... 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Tak? To ja już się nikogo pytać 
nie mam prawa? W związku z tym, dobrze... A ja nie zakreśliłem sobie, 
przepraszam najmocniej. Czyli stanowisko Komisji było wyrażone „hurtem”, 
jak to się mówi. Mamy wobec tego świadomość, że było to rozpatrywane 
pozytywnie. Czy Państwo Radni mają uwagi, zapytania do treści projektu tejże 
uchwały? To bardzo proszę. Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? Dziękuję bardzo.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie określenia 
zasad i trybu udostępniania lokali użytkowych znajdujących się w obiektach 
Inkubatora Przedsiębiorczości i Centrum Biurowo-Konferencyjnego  
w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/70/2013 – załącznik nr 31 do protokołu 
 
25) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu 
25, tak jest, sądzę, że po tym punkcie byśmy zrobili przerwę - najwyższy czas – 
czy przed punktem? Po, dobrze. Zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
„Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2011 – 2014 dla Miejskich Wodociągów  
i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ostrowcu 
Świętokrzyskim”. Bardzo proszę, Panie Prezydencie. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
Ja chciałem tutaj wnieść autopoprawkę. Załącznik do uchwały, tytuł tego 
załącznika otrzymuje brzmienie: „Wieloletni plan rozwoju i i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2011 – 2014...”, 
dalej: „...(tys. zł) (art. 21 o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu 
ścieków”. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Czy Państwo Radni mają jakieś 
uwagi, zapytania, czy te poprawki Pana Prezydenta Państwo tam odnotowali  
w odpowiednim miejscu? Jeżeli są jakieś zapytania, bardzo proszę. A skoro nie 
ma, proszę wobec tego o głosowanie nad projektem tejże uchwały. Kto jest za 
jej przyjęciem – z naniesionymi oczywiście poprawkami? Kto jest przeciwny? 
Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami za, przy 
5 głosach wstrzymujących się. Przepraszam, wpadłem w rutynę i tak to wyszło. 
 
Radni RM stosunkiem głosów: za – 13, przy  5 głosach wstrzymujących się  
i braku głosów przeciwnych podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2011 – 2014 dla Miejskich 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
w Ostrowcu Świętokrzyskim” 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/71/2013 – załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo Radni! 
Ogłaszam 15 – minutową przerwę. 
 
Przerwa trwała od godz. 13.00 do godz. 13.20. 
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26) Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo Radni! 
Wznawiamy nasze obrady. W tej chwili na sali doliczyliśmy się 12 radnych, 13, 
no nie, Pana nie liczymy, Panie Prezydencie jako radnego, szkoda. 13. Czyli 
krótko mówiąc, nasze obrady nadal są prawomocne, jest nas większość. 
Przystępujemy zatem do procedowania kolejnego projektu uchwały – mająca 
numer porządkowy 26 – zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego. Stanowisko Komisji 
Budżetowej znamy. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania  
do projektu uchwały? Jeżeli nie, to proszę głosować. Kto jest za przyjęciem tej 
uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała 
została przyjęta 15 głosami obecnych na sali radnych, czyli jednogłośnie.  
No nie wiadomo, o co chodzi, Panie radny. Tak, no to jest znakiem tego, Pan 
Radny Sajda głosuje też, czyli 16 radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/72/2013 – załącznik nr 33 do protokołu. 
 
27) Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak – Uchwała  kolejna – 
pozycja 27 – zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej  
na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 
polegającej na zmianie systemu grzewczego w budynkach położonych  
na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Pan Prezydent prosi o głos, bardzo 
proszę, Panie Prezydencie o wyjaśnienie tej sprawy. 
Prezydent Miasta – J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam 
autopoprawkę, dla odmiany. W § 1 punkt 2 w cytowanym § 1 ust. 1 po słowach 
„z zakresu ochrony środowiska” dodaje się słowa „zwanej dalej dotacją”.  
W § 1 w pkt 2 w cytowanym § 1 ust. 1 pkt 3 skreśla się słowa „zwanej dalej 
dotacją”. W § 1 w pkt 4 w cytowanym ust. 4 poprawiamy pomyłkę pisarską  
– rozdzielamy wyrazy „inwestora” i „w”. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak – Czy Państwo Radni nanieśli te 
poprawki? Czy są ze strony Państwa Radnych jakieś zapytania do treści projektu 
uchwały? Nie widzę. W związku z tym proszę o głosowanie. To jest za 
przyjęciem tejże uchwały? Bardzo proszę. Dziękuję. Kto jest przeciwny?   
Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie  
– 15 głosami  jednak obecnych na sali radnych. 15, liczymy dokładnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 
ochrony środowiska polegającej na zmianie systemu grzewczego w budynkach 
położonych na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/73/2013 – załącznik nr 34 do protokołu. 
 
28) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo Radni! 
Pozycja 28 – projekt uchwały zm. uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  
na nie wpłacenie nadwyżki środków obrotowych przez Zakład Budżetowy 
„Targowiska Miejskie”. Bardzo proszę, Panie Prezydencie. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam 
autopoprawkę. W § 1 po słowie „sześćdziesiąt” dodajemy słowo „trzy”. 
Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Gdzie to jest? Już jest,  
w porządku. Dobra, nie, proszę Państwa, jeżeli Pan Prezydent wnosi poprawkę, 
to ja musze wiedzieć dokładnie, o co chodzi, nie mogę sobie tak pozwolić  
na... Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi do projektu tejże uchwały  
z naniesioną przez Pana Prezydenta poprawką? Bardzo proszę. Nie widzę. 
Proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciwny? 
Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie  
15 głosami obecnych na sali radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na nie wpłacenie nadwyżki środków obrotowych przez Zakład 
Budżetowy „Targowiska Miejskie” w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/74/2013 – załącznik nr 35 do protokołu. 
 
29) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I uchwała, projekt uchwały 
o liczbie porządkowej 29 – w sprawie przekazania dotacji celowej gminom: 
Bałtów, Ćmielów, Kunów, Lipnik i Mirzec. Tutaj też stanowisko odpowiedniej 
komisji znamy. Czy państwo Radni mają jakieś uwagi, zapytania do projektu 
tejże uchwały? Bardzo proszę. Jeżeli nie widzę, to proszę o głosowanie. Kto jest 
za przyjęciem tejże uchwały? Proszę. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami obecnych  
na sali radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przekazania dotacji celowej 
Gminom: Bałtów, Ćmielów, Kunów, Lipnik, Mirzec. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/75/2013 – załącznik nr 36 do protokołu. 
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30) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I uchwała numer 30  
– zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
na 2013 r. Stanowisko Komisji znamy, ale zgłasza się Pani Skarbnik, bardzo 
proszę. 
Skarbnik Miasta – E. Pichór – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo 
Radni! Prosiłabym o naniesienie autopoprawki na stronie 19, w załączniku 
„Dotacje celowe na 2013 r.” proszę o zamienienie kwot. Jest pozycja 1 1.3  
i Gmina Ćmielów – 151.221 kwota, proszę o wpisanie kwoty 98.425, a Gmina 
Kunów – jest 98.425, a proszę o wpisanie kwoty 151.221. Po prostu zmiana 
kwot między wierszami. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Aha, po prostu zamieniamy 
cyfry, tak? 
Skarbnik Miasta – E. Pichór – Tak jest, taki błąd pisarski. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Stanowisko Komisji 
Budżetowej znamy. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi do projektu 
uchwały? Wobec tego, jeżeli nie, to proszę o głosowanie z naniesioną przez 
Panią Skarbnik poprawką na stronie 19. Proszę bardzo, kto jest za przyjęciem tej 
uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam,  
że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2013 r. 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/76/2013 – załącznik nr 37 do protokołu. 
 
31) Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I uchwała, projekt uchwały 
numer 31 – zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 – 2023. Jak powszechnie wiemy, jest to 
pochodna poprzedniej. Stanowisko Komisji Budżetowej znamy, zatem  
czy – Szanowni Państwo Radni – są pytania, czy uwagi do projektu tejże 
uchwały, to bardzo proszę. A jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest  
za przyjęciem tejże uchwały? Dziękuję. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie 15 głosami obecnych na sali radnych.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 – 2023 
 
Patrz uchwała Nr XXXIX/77/2013 – załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Chciałem Państwu 
przypomnieć jedną, ja po prostu nie zauważyłem w sesji naszej Pana Radnego 
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naszego Wojewódzkiego – Grigorija Szaginiana reprezentowała Pani Iwona 
Karolewska. To tyle, bo po prostu przeoczyłem. 
 
Ad VI/Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2012 r.  
oraz ocena stopnia realizacji celów – zadań Strategii (załącznik nr 39 
do protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – I przystępujemy do punktu VI - 
Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2012 r. oraz ocena stopnia 
realizacji celów – zadań Strategii. Taki dokument Państwo dostali w materiałach 
na sesję. Panie Prezydencie – pytanie – czy wymaga to zreferowania? Czy ta 
informacja pisemna, którą otrzymaliśmy, wystarczy? 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Jeżeli szanowni 
Państwo Radni chcą dodatkowych wyjaśnień, jesteśmy przygotowani na długą, 
namiętną dyskusję na temat strategii rozwoju, jeżeli nie, to... 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – przechodzimy do porządku 
dziennego... 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński - ... to możemy przejść nad tym, co jest... 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Wobec tego pytanie  
do Państwa Radnych, czy są jakieś uwago do tego materiału przedłożonego  
do wiadomości? A skoro nie, przechodzimy do punktu VII – odpowiedzi  
na interpelacje i zapytania, głos oddaję Panu Prezydentowi. 
 
Ad VII/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
Po kolei postaram się pokrótce odpowiedzieć na interpelacje, oczywiście tam,  
w wielu wypadkach Państwo dostaniecie szczegóły na piśmie. Radny Lesiak 
pyta o dziurę ok. 2 m2 w ul. Żeromskiego – zarządcą drogi jest Starostwo 
Powiatowe, do którego skierujemy tą interpelację. Radny Robert Post pyta  
o dwie bardzo istotne kwestie: po pierwsze – to jest projekt Polski Wschodniej 
Szerokopasmowej i wszystkie te tzw. e – świętokrzyskie projekty towarzyszące 
m.in. Centrum Zarządzania Miastem. Powiem Państwu tak – żeby było jasne  
– Gmina Ostrowiec jest jednym z liderów w regionie, jeżeli chodzi o tego typu 
inwestycje i tylko Gmina Ostrowiec, bo – jak tutaj Pan mówił o Starostwie, ale 
Starostwo się nie włączyło z nami w tą „zabawę”. My podłączyliśmy kilka 
instytucji kluczowych, przede wszystkich takich, jak: Szpital Powiatowy  
– w związku z tym, że w trosce o mieszkańców naszego miasta chcielibyśmy, 
żeby wszyscy z tego szerokopasmowego internetu korzystali jak najszerzej. Tak 
to wygląda, że mamy dzisiaj już umowę z firmą Infover na zaprojektowanie  
i wykonanie robót budowlanych wraz z wykonaniem infrastruktury technicznej 
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na potrzeby Centrum Zarządzania Miastem i w ramach tego, tej umowy  
do 26 września br. prace budowlane z wyposażeniem zostaną wykonane, także 
będziemy mieć jedno z najnowocześniejszych centrów tego typu i największe  
w regionie, największy węzeł, plany i pewne rozmowy, które prowadzimy  
na szczeblu nawet centralnym są takie, że może być to jeden z kluczowych, jeśli 
chodzi o informatyzację sektora publicznego punktów, nie tylko w Ostrowcu  
na pewno, ale w regionie i w Polsce. Jeżeli mówimy o opóźnieniach to powiem 
Państwu tak – mam wiele lat doświadczenia, bo wcześniej już – jako inspektor 
jeszcze w tym Urzędzie, z początkiem tego wieku pracowałem przy projektach 
unijnych, ale tak trudnego projektu i partnera jak Urząd Marszałkowski przy 
tym projekcie to ja jeszcze w życiu nie miałem – dużo niejasności, trochę 
bałaganu, dlatego, że to jest projekt, gdzie jest dużo gmin,  od takich gmin, 
gdzie jest – nie wiem – 2 tys. mieszkańców, czy 3 tys. po miasto, czy region 
wojewódzki i to wszystko skoordynować, no, na pewno trudne, tym bardziej,  
że płaszczyzna – wszyscy to robimy po raz pierwszy i powiem tak – trudne 
zadanie, ale myślę, że uda nam się dobrnąć do szczęśliwego  finału. Pan Radny 
Post pyta również o Strategię Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego  
– czy  zostały uwzględnione nasze postulaty, czy jesteśmy zadowoleni itd.  
No wczoraj miałem, rozmawiałem z Panem Dyrektorem Orawcem, umówiłem 
się z nim na przyszły tydzień, a to w związku z tym, że bardzo krytycznie pewne 
sprawy oceniam, że tak troszkę i mój głos, czyli nie ja osobiście, ale mój 
naczelnik był wczoraj na spotkaniu w Kielcach i powiedział, co myśli na temat 
pewnego takiego bałaganu, który nawet jest w dokumentacji, wypunktowaliśmy 
no i troszkę na nas Kielce tak, Urząd Marszałkowski krzywo spojrzał, ale jeżeli 
jest coś, co jest oczywistym jakimś błędem, czy coś, jeżeli ktoś mówi, że droga 
numer 754 prowadzi do Kraśnika, nie tam, gdzie prowadzi, no to są rzeczy, 
które trzeba po prostu przyznać, „mea culpa” powiedzieć, uderzyć się w pierś,  
a jak ktoś wytyka takie błędy na forum publicznym, to tylko dlatego,  
że wcześniej po piśmie, które otrzymali, nie było poprawione, nie? Ale na ten 
temat będziemy rozmawiać. Wiele tematów idzie w dobrym kierunku, tylko, że 
Państwo wiecie – w Strategii Rozwoju Województwa my musimy sobie 
zostawić furtkę otwartą, myślę, że ta furtka jest dość szeroko otwarta,  
a wszystko będzie na poziomie Regionalnego Programu Operacyjnego  
– teraz musimy zewrzeć szeregi i walczyć o właściwe pokierowanie środków. 
No na pewno, biorąc pod uwagę chociażby sygnały, jakie otrzymuję z regionu, 
te wstępne wnioski, które tam skierowaliśmy jako kluczowe do realizacji  
na przyszły etap są dosyć pozytywnie postrzegane przez władze regionalne. 
Świadczy to o tym, że chociażby czy „Gazeta Wyborcza” itd., czy przez 
urzędników Urzędu Marszałkowskiego są podawane jako dobre przykłady  
i ten tok myślenia, w jakim właśnie powinno się iść w przyszłym okresie 
programowania. Tyle autopromocji, ale naprawdę uważam, że musimy częściej 
o tym mówić, bo żeby się nie zamykać w sprawach, które mniej istotne 
znaczenie, a dzieją się sprawy, które mają kluczowe znaczenie dla rozwoju 
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regionu świętokrzyskiego i naszego miasta. Radny Sajda pyta o plac zabaw  
– no wszystko zależy od środków, wiadomo, finansowych, czy uda nam się 
wygospodarować, jak będziemy stać z budżetem. Na tą chwilę nie mogę nic  
do końca obiecać, bo sami Państwo wiecie, że troszkę co się nam środków 
uwolniło, to przekierowaliśmy na inne zadania, które są równie ważne, jak nie..., 
również z Waszych interpelacji wynikają. Ogrodzenie i słupy oświetleniowe  
w ciągu ul. Stanisława Brody – Gmina przeprowadziła w dniu 6 maja na remont 
oświetlenia i nawierzchni chodnika w ciągu przedmiotowej ulicy. Trwa 
procedura wyboru oferty, zostanie rozebrane ogrodzenie betonowe. To tyle Panu 
odpowiadam na temat stanu sprawy. Odnośnie interpelacji, które Pan złożył,  
to ja mam przed sobą dwa pisma – obydwa datowane w dniu 2 stycznia  
ze zwrotkami, czyli adresaci otrzymali te pisma. Pierwsze to jest Pan Stanisław 
Adamski – Powiatowy Inspektor Budowlany w Ostrowcu Świętokrzyskim, 
gdzie dostał Pana interpelację i drugi adresat – Damian Urbanowski – Dyrektor 
Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich i do dzisiaj również czekam  
na odpowiedzi od tych dwóch adresatów. Proszę, można podejść i sprawdzić. 
Czyli tak – jedno dotyczyło oczywiście kanału burzowego.  
Radny Kaszuba – odnośnie boiska na os. Stawki – teren pomiędzy blokiem  
nr 100 a 98 własność stanowi spółdzielni mieszkaniowych, mieszkaniowej, nie 
możemy tam nic wybudować, bo nie jesteśmy właścicielem. Boisko  
na Stawkach przy szkole – tam były poczynione nakłady i korzystam wszystkim 
korzystanie z tych obiektów, które są w rejonie szkoły nr 14, czyli Zespołu 
Szkół. Radny Kunat w sprawie boiska na osiedlu, przy Sikorskiego  
na Rosochach – rekultywacja będzie tego boiska, przewidziana jest na miesiąc 
wrzesień   przez Zakład Usług Miejskich, w tym roku, tak, bo musimy wyłączyć 
boisko na 3 miesiące, a młodzież tam nie dała jeszcze w historii tego boiska 
urosnąć trawie. To nie wynika z  czego innego, tylko po prostu nawet, jak było 
pilnowane to przeskakiwali przez ogrodzenie i może tym razem uda nam się to. 
Rada Osiedla „Rosochy” zamknięcie powiadomiona o zamknięcia terenu boiska 
i placu zabaw przed rozpoczęciem prac – tak mam tutaj przedstawione. 
Teraz jesteśmy – Dariusz Wierzbiński pytał – ale nie, to jest pytanie bardzo 
ważne. Ja bym chciał, żebyście Państwo zwrócili uwagę, bo znowu poruszył 
temat Radny Wierzbiński składowania odpadów na terenie Starego Zakładu.  
Ja dzisiaj w gazecie „Express Ostrowiecki” , czy coś takiego przeczytałem,  
że zawinili urzędnicy miejscy, ludzie Prezydenta zawinili. To była wypowiedź 
Radnego Sajdy. Ja sobie nie przypominam, żebym coś w tym temacie zawalił, 
no ale szanowni Państwo, Gmina Ostrowiec Świętokrzyski i Urząd Miasta  
w Ostrowcu Świętokrzyskim nie był stroną w żadnym  wypadku tego 
postępowania. Nadzór prowadzi Wydział Środowiska Starostwa Powiatowego. 
Jeżeli ktoś zawalił to na pewno nie Gmina Ostrowiec. Ja bym prosił  
o powstrzymywanie się od takich komentarzy, bo przykro mi jest, że radny 
miejski komentuje w ten sposób, a poza tym to jest nowa gazeta i dziennikarz, 
jeżeli słyszy z ust radnego, że ludzie Prezydenta zawinili to powinien przyjść  
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i spytać strony, którzy, bo ja nie wiem, na czym błąd moich urzędników polega, 
a jakby mi ktoś powiedział, na czym polega, to ja bym może tego urzędnika, 
który popełnił błąd zmotywował, żeby takich błędów więcej nie robił, albo coś 
takiego, bo tak to się możemy czuć pomawiani. Gmina Ostrowiec Świętokrzyski 
nie czuje się winna niczemu dlatego, że nie jest to nijak w naszych 
kompetencjach. Tyle, dlatego ja skończę. Ja wiem, jak to wygląda, to wygląda 
okropnie, to jest według mnie wbrew wszelkim zasadom. To coś podobnego  
ija bym chciał, żeby to jak najszybciej zniknęło, ale to przekażę to do Starosty 
oczywiście, bo tam Pan Radny ma tego dużo i ja bym chciał, żeby to zniknęło 
jak najszybciej. Radny Kaszuba – to było boisko. Radny Rożnowski, Radny 
Rożnowski porusza temat ulicy 11 – go Listopada. Ja mam przed sobą cały 
zestaw dokumentów, gdzie mówimy, gdzie wyjaśniamy. Sytuacja prawna  
od tego czasu, gdy w 2011 roku państwo właściciele tych obiektów, które są 
nakładami na terenie gminnym otrzymali odpowiedzi, od tego czasu sytuacja 
prawna się nie zmieniła i dopóki ona się nie zmieni, nie jesteśmy w stanie, mimo 
tego, że ja ich doskonale rozumiem, nie jesteśmy w stanie nic zmienić i to jest 
tak mniej więcej, że Państwa apele, interpelacje no tu możecie wygłaszać, tylko, 
że dopóki się podstawa prawna nie zmieni, ja nie mogę działać wbrew 
przepisom prawnym. Radny Mrugała porusza temat sesji 26 marca – dostanie 
Pan odpowiedź na piśmie, musimy szczegółowo przeanalizować łącznie  
z protokołem itd. każde słowo, które padło. Ja bynajmniej nie miałem żadnej 
sygnalizacji, że coś było nie tak zarówno z naszej strony, jak i ze strony 
wszelkiego rodzaju organów nadzoru. Tyle chyba, czy kogoś pominąłem, bo nie 
wiem, tak sobie czytelnie napisałem. A, lodowisko syntetyczne ktoś pytał  
– również musi być policzone i Pan otrzyma tę odpowiedź. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu 
Prezydentowi.  
 
Ad VIII/Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta 
Miasta: 
 
Nie zgłoszono zapytań odnośnie sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
 
Ad IX/Sprawy różne: 
 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – W punkcie ósmym  
- odpowiedzi   na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta nie było 
żadnych pytań, zatem przechodzimy do punktu dziewiątego  - sprawy różne.  
I tu chciałem Państwa Radnych poinformować, że  w materiałach na sesję 
otrzymali Państwo sprawozdanie za 2012 r. z realizacji Programu współpracy 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego (załącznik nr 40 
do protokołu), także raport z wykonania w 2012 r. Gminnego Programu 
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Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011 – 2014 w Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski (załącznik nr 41 do protokołu), a także dosyć taki obszerny 
materiał  przygotowany przez MOPS tj. ocenę zasobów pomocy społecznej na 
rok 2012 dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski (załącznik nr 42 do protokołu). 
Jeżeli Państwo Radni mają jakieś uwagi, chcieliby coś wyjaśnić, o jakieś 
wyjaśnienie prosić, jest okazja, żeby do tych materiałów wrócić. Bardzo proszę. 
A jeżeli nie, to proszę pytam Państwa w sprawach różnych, czy w ogóle są 
jakieś pytania. Pan Radny Wojciech Lesiak, potem Pan Radny Włodzimierz 
Sajda – w tej kolejności proszę zabierać głos. 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Państwo 
Radni! Zebrani goście! Ja tylko w imieniu organizatorów chciałem zaprosić  
na Mszę Świętą w 78. rocznicę śmierci Marszałka Józefa Piłsudskiego, która 
odbędzie się w najbliższą niedzielę w Kolegiacie o godzinie 18. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu 
Radnemu. Pan Radny Sajda prosił o głos, to proszę. 
Radny Wł. Sajda – Panie Prezydencie! Jest Pan Wiceprzewodniczący Kacuga, 
to może by wyjaśnił tą sprawę o te śmieci i ja mam takie zapytanie, Panie 
Prezydencie odnośnie koszenia tam, jak jest przedłużenie Zagłoby, jak jest 
wiadukt i co jest skarpa. Przecież miał kosić ZUM, z tego, co się dowiedziałem, 
ZUM tylko będzie kosił te niskie, poziome w ogóle trawy, a te skarpy będzie kto 
inny kosił. Jestem zdziwiony bardzo, bo nawet dzisiaj koszą tu na skarpie  
u Św. Michała i kosi ZUM. To ja jestem bardzo zdziwiony, czy to prawda jest.  
A z tego co wiem, to oni już mieli zakupić te wszystkie oprzyrządowanie  
do koszenia właśnie tam tej skarpy na ul. Zagłoby. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu 
Radnemu. Pan Prezydent. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Odpowiem, Panie Przewodniczący, po kolei. 
Czy Pan Radny ustosunkuje się, Pan Radny Kacuga? To bardzo..., jeżeli to  
z jego ust wypłynęło, że to moi urzędnicy zawinili, to bardzo chętnie usłyszę, 
kto i dlaczego i w jaki sposób. Jeżeli mówimy o koszeniu, powiem tak – wydaje 
mi się, że  - czy Pana dziwi, czy nie dziwi, dla mnie to była decyzja jak 
najbardziej słuszna, ja najbardziej wiem, jak pracuje Zakład Usług Miejskich, 
ma dużo pracy do wykonania, nie ma zbyt dużo ludzi w związku z tym,  
że ci pracownicy, koszty pozyskania tego bezrobotnego do pracy są takie, a nie 
inne, a ma front robót wystarczający, a poza tym u nas nie jest tak, żebyśmy to 
kosili przez dłuższy okres czasu, a mam dużo uwag do pracy Zakładu Usług 
Miejskich, do kwot, które Zakład Usług Miejskich za niektóre swoje usługi 
proponuje, bo mimo, że to jest nas zakład, obowiązują nas pewne zasady 
rozliczania się i wybraliśmy najlepszą formę zadbania o ten teren, jaką 
mogliśmy. Konkurencyjność – również zapraszamy Zakład Usług Miejskich  
do składania konkurencyjnych ofert – nikt tego nie wyklucza, nawet 
jakakolwiek procedura. Tam jeszcze radny pytał o tą trawę i jeszcze jeden temat, 
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który nie odpowiedziałem, żeby nie było, że unikam odpowiedzi – sprawy idą  
w takim kierunku, że Traugutta od ronda do ronda będzie w tym roku 
wykonane, ale to jeszcze nie mamy gwarancji, na razie to jest dobry klimat 
wokół tego, o tak to powiem, żeby to w tym roku zrobić. 
Radny Wł. Sajda – A oświetlenie w tym roku? 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Oświetlenie będzie w tym roku, a klimat 
budujemy z Panem Dyrektorem Świętokrzyskiego Zarządu, żeby zrobić ten 
odcinek. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu 
Prezydentowi. Ja mam z kolei dwa komunikaty dla Państwa, mianowicie Biuro 
Obsługi Prezydenta obsługuje również i media. Stanęła taka umowa, że każdy 
klub, w prasie wszystkich interpelacji umieścić nie można, zatem każdy klub 
typuje swojego radnego, który interpelował, żeby umieścić. Proszę to Państwa 
ze strony PiS – u o takie zgłoszenie, którą interpelację opublikować należy.  
I sprawa druga – ostatnia – proszę przypomnieć – i to przypominam Państwu,  
że 16 maja jest o godz. 15 wycieczka do huty. Zgłoszenia przyjmuje Biuro Rady 
Miasta i proszę bardzo do jutra, proszę Państwa dlatego, że tam zachodzi 
konieczność przepustek i innych takich organizacyjnych drobiazgów, które 
wymagają wcześniejszego zgłoszenia nazwiska. Tyle z mojej strony. Pan Radny 
Sajda jeszcze będzie. Godzina 15.00 – wyjazd spod Urzędu Miasta. Jeszcze? 
Bardzo proszę. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Ja mam pytanie 
takie. Na Dni Ostrowca jest występ Pana Cierniewskiego, to jest w Parku  
w muszki, to dla kogo to będzie tam ile ludzi wejdzie? Czy nie można tego 
zrobić na stadionie, czy w hali. Są obiekty, które są niewykorzystane  
i większość będzie ludzi. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
Ja bym chciał, żeby Andrzej Cierniewski przyciągał takie tłumy, żeby 1200 
osób, które pomieści amfiteatr, około tysiąca osób nie zmieściło się. Bądźmy 
spokojni, że ten koncert, gdzie przewidujemy największą liczbą mieszkańców, 
czyli koncert Raya Wilsona, będzie w innym miejscu, będzie przy Galerii  
i wszystko to się uda. Trzeba się cieszyć z tego, co jest. Andrzej Cierniewski  
też ma swoich fanów, albo fanki przeważnie, no też, ale szanowni Państwo,  
nie linczujcie nas jeszcze za to i organizatora, bo się to jeszcze nie odbyło.  
Ja bym chciał, żeby to nie świeciło pustkami. Niech przyjdzie te 1000 osób, 
będziemy naprawdę szczęśliwi tutaj wszyscy, jak siedzimy. A ja się boję,  
że 3 krople deszczu spadną i ludziom się nie będzie chciało wyjść. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo, jeszcze Pan 
Zastępca Przewodniczącego – Pan Waldemar Kacuga zabiera głos. 
Wiceprzewodniczący RM – W. Kacuga – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Starostwo wydało decyzję dla firmy na zbieranie  
i transport i wydało również decyzję na wytwarzanie i odzysk, przy uzgodnieniu 
urzędu czy gminy. I takie decyzje właściciel dostał. Ponieważ nie wywiązuje się 
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z tych obydwu decyzji, nie przestrzega prawa ochrony środowiska i innych 
ustaw, Starostwo – Wydział mój podjął działania i jest na etapie cofnięcia 
decyzji o zbieraniu i transporcie, gdzie odwołał się do Kolegium. Jak Kolegium 
rozstrzygnie, nie wiem – czy nam utrzyma w mocy, czy da do ponownego 
rozpatrzenia – zobaczymy i jesteśmy na etapie również, bo nie podjął jak gdyby 
działalności na wytwarzanie i odzysk – również ta druga decyzja, jest już 
wszczęte postępowanie, będziemy dążyć, żeby mu tą decyzję cofnąć. 
Dokonujemy kilkakrotnie, czy dokonywaliśmy kilkakrotnie już wizji w terenie, 
również poprosiłem radnych – Pana Sajdę i Pana Dariusza Wierzbińskiego, żeby 
znali temat i tu wszystko robimy i zabiegamy, żeby te odpady stamtąd zniknęły, 
bo niczemu one dobremu nie służą. Po ostatniej wizji był właściciel na drugi 
dzień – nie na drugi, bo to było w piątek bodajże, a on był w poniedziałek  
– i po rozmowie, gdzie każda taka wizyta jest odnotowana i jest taka notatka, 
zobowiązał się, że te odpady znikną do 10 czerwca. Również stwierdzenie   
z jego ust padło takie, ze nie ma przychylności w Ostrowcu, żeby taka 
działalność istniała. Ja zaręczam, że zrobię wszystko, żeby te decyzje zostały 
obydwie cofnięte i żeby on przestał tu, żeby te odpady zostały wywiezione, żeby 
przestał on prowadzić takowa działalność. Dziękuję serdecznie. Natomiast jeżeli 
chodzi o urzędników, nigdy nie mówiłem, że ktoś tam zawinił. Dziękuję 
serdecznie. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy są 
jeszcze jakieś...Pan Prezydent jeszcze głos zabiera. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – No to ja chciałem poznać wciąż od radnego 
Sajdy, który ten urzędnik gminy zawalił, w którym miejscu, człowiek 
Prezydenta? Bo ja jakoś nie... Bo ja jestem szefem tych ludzi i ja, ich błędy są 
częściowo moimi błędami, a tutaj nie jesteśmy stroną i nie byliśmy. Ja mogę 
powiedzieć tylko, że gdzie będę mógł pomóc, to ja jestem do pomocy,  
bo przychylności dla tego typu działalności u mnie nigdy nie będzie, bo nie 
jesteśmy śmietnikiem, żeby ktoś z innych rejonów Polski jakieś „badziewie”  
tu przywoził i składował. 
Wiceprzewodniczący RM – W. Kacuga – Jeżeli jeszcze można ad vocem, Panie 
Prezydencie, Panie Przewodniczący, szanowni Radni. On, czyli firma, która  
tu powstała, wszystko robiła ku temu, żeby powstał zakład wytwarzania paliw 
alternatywnych, natomiast nigdy do tego nie doszło i najprawdopodobniej  
nie dojdzie, bo ta firma nie wywiązuje się z decyzji, które otrzymała. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni 
mają jeszcze … Pan Radny Henryk Rożnowski jeszcze ma jakąś uwagę. 
Radny H. Rożnowski – Ja jedno zdanie tylko, bo mówimy o śmieciach i wczoraj 
znowu trochę zasiano jakiejś niepewności wśród mieszkańców miasta. 
Telewizja podała, że ceny, jakie uchwaliliśmy tutaj decyzją Rady, to nie są 
ostateczne, bo miasto wystąpiło do, w projekcie, dokumentacje o konkursie,  
że to tylko jest za zbieranie, teraz jest problem pojemników. Co prawda, później 
ktoś tam jeszcze powiedział, że te pojemniki można będzie ewentualnie 
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wydzierżawić, tylko najpierw poszło hasło, że te pieniądze na tym się nie 
kończą - 7,50 i 14 – że teraz trzeba będzie podnieść. Ja bym chciał zapytać,  
czy te pojemniki miasto wydzierżawi obywatelom, czy to ma Remondis  
w ramach swojej umowy zrobić? Bo mówię,  zostało zasiane takie ziarno 
niepewności w dniu wczorajszym. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Bardzo proszę, jeszcze Pan Prezydent. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Ja odpowiem na bieżąco. 
Jeżeli mówimy o gospodarce odpadami, jak mam mówić, żeby być zrozumiały 
przez wszystkich, przez mieszkańców? Sytuacja jest taka – na dzień dzisiejszy 
jesteśmy na etapie zbierania deklaracji. Ludzie deklarują liczbę mieszkańców. 
Wychodzi nam, że ze złożonych deklaracji wyjdzie nas dużo mniej, niż jest  
w rzeczywistości, bo część ludzi nie może się doliczyć u siebie w domu 
mieszkańców, zaniża specjalnie deklaracje, bo w jednych deklaracjach  
np. podają, że ich jest zdecydowanie więcej – tam gdzie można coś uzyskać,  
w drugich deklaracjach, że jest ich zdecydowanie mniej. Ja tu nie mówię  
o wszystkich mieszkańcach, ale Szanowni Państwo, jeżeli weźmiecie wyniki 
przetargu, kalkulatory – ja mówiłem na tej takiej politycznej dyskusji,  
bo Szanowna Rada mi obniżyła te stawki, które ja i tak zaniżyłem, bo ja 
mówiłem, że nam z ekonomii to wychodziło 12 zł za posegregowane  
i 18 zł za nieposegregowane. Wszyscy mówiliście, że to „kosmos”, mi też 
wydawało się, że „kosmos”, zaproponowałem 8 zł, biorąc pod uwagę, że może 
jakoś będzie – 8 i 15, tak, 15 – wy mi obniżyliście na 7,50 i 14, radni, Klub 
Radnych PiS mówił, że 6 zł i 12 to by było ideał, ale to było takie „wróżenie  
z fusów”, a dzisiaj weźmy sobie kilka liczb, którymi ja dysponuję. Szacujemy, 
że deklaracje obejmą około 50 – 60 tys. mieszkańców, tak? 99% ludzi 
zadeklaruje, że będzie segregować odpady, tak? Czyli możemy przyjąć,  
że 100% to będzie 60 tys. mieszkańców. Jedna faktura co miesiąc wystawiana 
przez Remondis wyniesie 660 chyba tys., 650 tys. zł. Jeżeli podzielimy  
te 650 tys. zł przez 60 tys. to nam wychodzi już – odrzucamy zera – ponad 10 zł 
od osoby, średnio, za segregowane. Czyli gdzie jesteśmy z tą stawką, którą 
mamy, w porównaniu do kosztów? System musi się sam finansować. Czyli 
możemy się spodziewać tego, że będziemy musieli płacić docelowo więcej 
dlatego, że gdzie cały system windykacji, gdzie są ci urzędnicy zatrudnieni  
w tym aparacie, a oni muszą być finansowani z systemu. Tak to wszystko 
wygląda i naprawdę nie róbmy z tego polityki, bo to jest czysta ekonomia. 
Musimy teraz apelować do mieszkańców, żeby poważnie to potraktowali.  
Bo dzisiaj mamy 3 tygodnie do końca składania oświadczeń, deklaracji. Później 
będziemy wchodzić administracyjnie, później będziemy my decydować o tym, 
jakie będą koszty. Wiadomo – to mogę mieszkańcom tym wszystkim, którzy nie 
zdążą obiecać, że każdego zmusimy do tego, żeby odprowadzał należne 
pieniądze, bo powiem tak – im większa między nami solidarność będzie, między 
nami, mieszkańcami, im będziemy uczciwsi, tym będziemy płacić mniej.  
Jak jeden, drugi, trzeci, dziesiąty będzie próbował oszukiwać, to koszt 
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jednostkowy wzrośnie, a tego systemu nie możemy dofinansować w inny 
sposób, jak tylko z tych opłat, które zbierzemy od mieszkańców. To tak, jak 
mówiłem Państwu kilka miesięcy temu, jak dyskutowaliśmy. Z tego systemu nie 
możemy nawet złotówki wziąć na coś innego, ale z czegoś innego do tego 
systemu też nie będziemy dopłacać, bo nie ma skąd. To ma być mechanizm 
samofinansujący się. I tak tutaj robimy dużo, bo jeśli chodzi o urzędników, 
którzy przy tym pracują, to naprawdę mamy minimalne koszty, ta obsługa jest 
naprawdę na tą chwilę mała, w porównaniu z tym, jak byśmy mogli rozdmuchać 
ten aparat administracyjny. Zrobiliśmy to naprawdę po jak najmniejszych 
kosztach, jakie były realne. A jeżeli chodzi o pojemniki – Szanowni Państwo  
– pojemniki można albo kupić, niektórzy, którzy mają taką praktykę, mogą 
ukraść, mam nadzieję, że odpowiednie służby ich namierzą, albo można 
wydzierżawić, bo wiem, że Remondis z taką ofertą dzierżawy próbuje wyjść.  
I znowu trzeba sobie policzyć w każdym domu. U mnie na przykład,  
na przykładzie swojego gospodarstwa domowego – będę chciał dwie 120  
– litrowe na zmieszane, jedną 240 – litrową na posegregowane  
i w okresie wiosenno – jesiennym, czyli od wiosny do jesieni potrzebne mi jest 
coś na trawę, czyli na bio. Koszt wynajmu tych pojemników według oferty  
to będzie 1,90, 2,40 i 5, czyli 9,40 czyli roczny koszt wyniesie mnie niecałe 120 
zł. Zakup jednego pojemnika to jest ok. 150 zł. Jeżeli w dzierżawie byłoby, 
że będzie przy zniszczeniu pojemnika, czy coś, wymiana, to nie wiem, czy mi 
się opłaci kupować, czy mi się nie opłaci, ale to każdy musi sam sobie wyliczyć, 
bo np. w dyskusjach, które prowadzimy tutaj pomiędzy sobą wychodzi, że są 
pośród nas tacy, co mają 7 lat ten sam pojemnik. Przy 7 latach – no właśnie Pani 
Skarbnik przyznała się, że to ona – przy 7 latach eksploatacji pojemnika nie 
opłaca się wydzierżawiać, tylko można go kupić, tak? Ale są tacy, którzy  
w ciągu 7 lat wymieniali już ten pojemnik – to ja – to gdybym go nie wymienił, 
to mnie się już by nie opłaciło kupować, tylko wydzierżawić. Czyli każdy musi 
podjąć decyzję. Jesteśmy świadomymi obywatelami i tyle. Także nie jest 
wesoło, musimy przejść przez to wspólnie, razem i szanowni Państwo, z drugiej 
strony, jak ktoś z papierosem w buzi mówi, jak to dużo będzie za te śmieci 
płacił, to paczka papierosów kosztuje 12 zł, czy 14. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Czy już, Panie Prezydencie? Bardzo 
proszę, Pan Radny Edward Kunat jeszcze podnosił, że będzie zabierał głos. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Odnośnie tej liczby 
mieszkańców naszych, to ja powiem - proszę Państwa, ja znam też taką rodzinę, 
niedaleko mnie mieszkającą, gdzie było 8 osób w rodzinie i z tego została jedna, 
7 osób wyjechało za granicę i stale jest za granicą i przypuszczam, że wiele 
takich rodzin jest na terenie miasta, stąd taka niska, bardzo niska liczba 
mieszkańców. To po pierwsze. A po drugie, chciałbym powiedzieć, że bardzo 
ładna została wydana przez Urząd Miasta broszurka odnośnie „Śmieci  
od A do Z”. I tu, proszę Państwa na stronie 4 pisze wyraźnie: „Czy opłata  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi obejmuje dzierżawę pojemników 
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na odpady?”. I dalej pisze: „Nie. Opłata ta obejmuje jedynie koszty odbioru  
i zagospodarowania odpadów komunalnych”. A więc tu mamy wyraźną 
odpowiedź na to, co tu kolega radny już pytał. Proszę? No, ale w tym mamy 
broszurce wydanej przez Urząd Miasta, sądzę, że to jest prawda. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dobrze. Dziękuję bardzo. Proszę. 
Prezydent J. Wilczyński  - Panie Przewodniczący! Bardzo miło było usłyszeć 
słowo, że jest dobra ta broszura. Ja chciałem powiedzieć, że rozpoczynamy 
akcję kolportażu w całym mieście po to, żeby uświadomić mieszkańców, bo już 
mamy teraz więcej danych i mam nadzieję, że jeżeli każdy mieszkaniec będzie 
mógł to przeczytać, staraliśmy się tak pisać, żeby to dotarło. To nie jest na 
pewno na poziomie doktoratu, tylko na takim poziomie, żeby zrozumiał każdy 
obywatel, jaki ma nowy obowiązek od 1 lipca. Chciałbym, żeby to – bo to 
Poczta Polska będzie to dostarczać – Poczta Polska w najbliższych kilku 
tygodniach, czy dniach w każdym mieszkaniu to będzie (broszura stanowi 
załącznik nr 43 do protokołu). To jest bardzo ważne, żebyśmy do tego 
poważnie podeszli. Również, bo te takie przekazy medialne, dziennikarze 
szukają sensacji, z tego żyją. Trzeba ich zrozumieć. Ja ich rozumiem, ale 
uważam, że naszą wspólną rolą jest edukacja społeczeństwa i tego, żebyśmy się 
wspólnie tego nowego systemu uczyli. Dziękuję.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Jeżeli Państwo Radni nie mają więcej 
pytań w sprawach różnych, a nie widzę, zatem zamykam XXXIX sesję Rady 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję bardzo. 
 
Sesja Rady Miasta zakończyła się o godzinie 14.05. 
 
Protokołowały:      Przewodniczył: 
 
mgr Marta Kamińska    Przewodniczący Rady Miasta  
mgr Eliza Kaniewska              mgr Janusz Wojciech Kotasiak 
mgr Anna Krakowiak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


